
Program Železný Brod
kandidátka České pirátské strany

Otevřenost města

● Zasedání zastupitelstva bude dostupné prostřednictvím živého vysílání na
internetu
Každé zasedání zastupitelstva bude nově vysíláno živě a následně bude trvale
uloženo jako záznam zasedání

● Budeme ukládat jmenovité záznamy hlasování
Prosazujeme odpovědnost jednotlivých politiků, každé hlasování by mělo být
jednoduše dohledatelné tak, jako je to například v případě sněmovny

● Veškeré zakázky budou zadávány online na stránkách města a předem zde i
oznamovány
Jedná se o lepší propagaci zakázky, o kterou tak bude vyšší zájem, díky čemuž
bude mít město na výběr mezi mnoha kvalitními uchazeči

● Přetvoříme web do srozumitelné podoby, dnes je labyrintem
Pokud chceme předávat informace, musí být srozumitelné a logicky uspořádané,
proto vytvoříme přehledný webový portál jak pro občany, kteří chtějí jednat s úřadem,
či zjistit nějakou zásadní informaci, tak pro turisty, které zajímají krásy města

● Zavedeme automatické zveřejňování informací obce a závislých organizací.
Podle platného zákona o svobodném přístupu k informacím má obec povinnost
zveřejňovat poskytnuté informace, o které si lidé požádají. Chceme jít mnohem dále
a zveřejňovat všechny informace, u kterých není důvod k utajení. Odmítáme, aby se
obec vymlouvala na obchodní tajemství. Informace je potřeba vhodně třídit a
značkovat, aby nedošlo k přehlcení. Přitom uplatníme výjimky z důvodu ochrany
soukromí, důvěrnosti majetkových poměrů apod., které zákon obsahuje.
Stejná pravidla se musí vztahovat na obcí zřizované organizace, obecní příspěvkové
organizace a obchodní organizace, které obec ovládá. Budeme důsledně uplatňovat
nápravné a sankční prostředky proti úředníkům, kteří zákon o svobodném přístupu
porušují a občanům přístup k informacím znemožňují.

● Změníme jednací řád zastupitelstva
Interpelace občanů budou mezi prvními body. Ke každému bodu v diskusi se po
vyjádření zastupitelů budou moci vyjádřit i občané

● Otevřeme Železnobrodský zpravodaj vyjádřením opozice.
V městském zpravodaji by se měli mít možnost vyjadřovat všechny strany
současného zastupitelstva, stejně tak v regionálních médiích

● Budeme respektovat rozhodnutí komisí a změníme způsob jejich obsazování



Rada i zastupitelstvo města bude respektovat rozhodnutí vybraných komisí
ohledně dotačních programů. Obsazovány budou principem 1 subjekt v
zastupitelstvu=1 zástupce v komisi - pokud o to nebude mít subjekt zájem,
doplnění současným způsobem výběru

● Zlepšíme veřejné mapové podklady

Občané se budou moci lépe vyznat v umístění městského mobiliáře,
jednotlivých zón, inženýrských sítích, atd.

● Úprava portálu hlášení závad

Současný portál hlášení závad nereaguje dostatečně pružně na nahlášené
závady. Toto změníme, aby systém fungoval uživatelsky přívětivě a občan byl
informován o postupu a výsledku řešení

● Zavedeme pravidelné neformální schůzky vedení města s občany
Chceme se veřejnému dění věnovat nejen zastupitelstvem a radou, ale i
neformálním setkáním mimo oficiální budovy, kde se budeme věnovat občanům
formou veřejné debaty

● Budeme se zabývat peticemi a stížnostmi, které občané zastupitelům zašlou
Zavazujeme se, že všichni naši zástupci obce se budou zabývat všemi peticemi a
stížnostmi. Tímto způsobem bychom rádi ukázali zaběhnutým stranám, že všechny
výtky občanů je nutno řešit. Není podstatné, zda petice budou organizovány na
papíře či elektronicky, zastupitel by se jim měl věnovat a podporovat vyhlášení
referenda, pokud jde o důležitou otázku a je to k vyřešení petice nebo iniciativy
nezbytné.

● Zpřístupníme možnost zpětné vazby na fungování úřadů a její vyhodnocování a
zavádění změn
Na internetových stránkách města bude k nalezení formulář, do kterého půjde
kdykoliv napsat svůj názor (zpětnou vazbu) na fungování úřadů spravovaných
městem, který bude pravidelně vyhodnocován

● Obnovíme osadní výbory
Osadní výbory přiblíží jednotlivé sídelní části centru. Jejich zavedení a ustavení
umožní občanům širším způsobem rozhodovat o svém okolí

Veřejný prostor

● Zavedeme participativní rozpočtování
V rozpočtu města vytvoříme novou kapitolu, tedy participativní rozpočet, kde
budeme každý rok hospodařit s určitým objemem peněz všichni, zároveň proběhne



informační kampaň pro ideální porozumění všech, k čemu vlastně participativní
rozpočet je

● V co nejvyšší míře se budeme snažit využít evropských i státních dotací
Dokud EU nabízí dotační programy na obnovu a rozvoj, je třeba jich využívat v plné
míře

Obec by měla prosazovat rovné zacházení a aktivně předcházet sociálnímu vyloučení
Pro zajištění rovnoprávnosti je potřeba dlouhodobé řešení, nikoliv nařízení a kvóty.
Podporujeme dlouhodobé nástroje, které odstraňují sociální vyloučení (vzdělání, komunitní
centra, důsledné potírání trestné činnosti).

● Zařídíme funkční volný internet na veřejných prostranstvích
Připojení k internetu by mělo být přes portál města, na kterém budou aktuality a
průvodce pro turisty

● Ctíme naši krajinu a chtěli bychom ji zachovat ve stejném či lepším stavu pro
další generace
Krajina v okolí Železného Brodu je naší nejcennější komoditou, které bychom si měli
všichni vážit a nejen ji zachovávat, ale napravit chyby minulosti.

● Rozšíříme možnosti třídění odpadů o bioodpad, použité rostlinné oleje atd.
Brzy se dostaneme do doby, kdy bude zakázáno skládkování a navýší se tak
náklady na svoz směsného odpadu. Musíme myslet dopředu a naučit se třídit a
využívat co nejvíce zdrojů. Vylité rostlinné oleje do kanalizace navíc znečišťují vodu a
ztěžují její čištění v ČOV. Zjednodušíme třídění tvorbou více sběrných míst.

● Zamezíme používání herbicidů v městských společnostech
Studie prokázaly, že Roundup a podobné herbicidy poškozují to nejcennější co
máme, pitnou vodu, a škodí tak našemu zdraví. Likvidace plevele na městských
pozemcích se dá řešit i použitím stroje využívajícího horkou vodu, případně
mechanickou cestou.

Umožníme na pozemcích města komunitní zahradničení
Uvolníme ruce dobrovolníkům a nebudeme nijak bránit komunitnímu zahradničení na
jinak nevyužívaných prostorech města

Budeme udržovat a vylepšovat městskou zeleň jako ideální klimatizační
jednotku a estetický prvek

Zeleň ve městě udržuje ideální klima a ochlazuje rozpálené ulice. Nestojíme o
betonovou džungli, která způsobuje přehřívání planety a působí špatně na lidský
organismus. K městské zeleni budeme přistupovat zodpovědně a necháme vytvořit
celkovou koncepci jejího udržení a výrazného rozvoje.

● Postupně vyměníme veřejné osvětlení za ekonomické, ekologické a neškodící
zdraví
Nebudeme svítit pánu bohu do oken. Naším cílem je úprava osvětlení tak, aby
opravdu plnilo svůj účel. Špatně navržené osvětlení zvyšuje finanční náklady, protože
zbytečně spotřebovává energii. Vedle toho může mít nadměrné osvětlení i špatný vliv
na zdravý spánek obyvatel a faunu i flóru v blízkosti osvětlení.



● Problematické dopravní uzly budeme řešit s pomocí analýz profesionálů
Máme několik problematických míst, která omezují průjezdnost města a my se
budeme za pomoci odborných analýz snažit optimalizovat průjezdnost
Zvýšíme průjezdnost centrem
Vytvoříme možnost částečného podélného stání na chodníku v ulici Masarykova,
ovšem pouze pro zásobování a na omezenou dobu

Postavíme chodník od Pelechovské školy k Detesku
Na této frekventované silnici chybí chodník, který je nutný s ohledem na současný
provoz chodců a aut zároveň na jedné komunikaci

● Nahradíme parkovací automaty hodinovými kotoučky
Parkování není věc, na které by město mělo vydělávat. Chceme umožnit občanům
využívat parkoviště logicky a dle jejich potřeby.

Vytvoříme studii možných kombinací volnočasových prostorů v lomu na
Vápence
Místo navrhovaného parkoviště bychom rádi vytvořili z lomu na Vápence důstojnou
volnočasovou zónu pro celé město. Je zde možné postavit například víceúčelové
hřiště, skatepark, pumptrack, park a prostor pro pořádání kulturních akcí
Vybereme několik lokalit, vhodných k vybudování odpočinkových míst
Tato místa budou využita k menším kulturním akcím v parcích, na náplavce apod.
Budou otevřeny pro každodenní posezení

● Zavedeme architektonické soutěže jako standard.
Architektonické soutěže pro veřejné stavby jsou na západ od našich hranic běžné.
Vítěz bude navíc svůj projekt hlídat od začátku do konce. Mohou tak vzniknout nové
dominanty. Chceme, aby budovy veřejných institucí měly také architektonickou
kvalitu.

● Obnovíme institut městského / oblastního architekta
Město potřebuje koncepci a člověka, který se o ní bude starat. Je možné rozprostřít
náklady na architekta do celé oblasti ORP Železný Brod, ve spolupráci s dalšími
obcemi.

● Urychlíme rekonstrukci koupaliště
Městské koupaliště neodpovídá stávajícím normám, bude potřeba rozsáhlejší
investice do celého areálu a bylo by vhodné připojit k projektu návrh na náhradu
zbořeného tobogánu. Naše koupaliště bylo ještě nedávno slavné v širším okolí,
musíme mu navrátit atraktivitu.

● Postupně opravíme komunikace v Železném Brodě a okolí
Mnohé vytěžované komunikace jsou ve vlastnictví kraje, na ten je nutné tlačit v
případě jejich opravy

Šetrné řešení „epidemie koček“
V různých lokalitách města se začínají přemnožovat volně žijící kočky, pokračování
tohoto trendu bychom chtěli zabránit

● Připravíme koncepci lávky pro pěší a cyklisty z Poříčí na Jiráskovo nábřeží
Provizorní most nám ukázal nutnost přiblížení Poříčí k centru města. Tato lávka se



navíc bude dát použít pro plánovanou trasu Greenway Jizera a celá koncepce
povede k oživení Poříčí.

Finance a podnikání

● Soutěže se budou moci účastnit pouze firmy s dohledatelným koncovým
vlastníkem
O veřejnou zakázku se nemůže ucházet firma s neveřejnou strukturou

● Budeme dbát na maximální možnou kvalitu projektové dokumentace
Projektová dokumentace je podstatný základ každého projektu a základy mají být
pevné a kvalitní, aby byl kvalitní i výsledek

● Změníme princip přidělování bytů a snížíme přemrštěné nájmy
Základem jsou veřejná výběrová řízení pro každý byt zvlášť, ta budou rozdělena do
několika úrovní dle vybavenosti, místa a dispozic. Tomu bude také odpovídat
vypočtená částka za metr čtvereční, která již v rámci řízení neporoste (nutné jsou
pouze časové korekce ceny, například kvůli inflaci).
Zastupitelstvem města bude nominována komise k přidělování bytů, ve které by
každá strana v zastupitelstvu měla mít svého nominanta, aby byla zaručena
jednoznačná nestrannost. Tato komise, společně se zastupitelstvem, radou a
odborníky v sociální oblasti, sestaví klíč, dle kterého bude posuzovat přihlášené do
výběrového řízení na základě sdělených reálií. Přihlášení budou seřazeni a celé
zhodnocení se předá do rukou rady města, která o přidělení bytu rozhodne. Cena
bytů v kategorii bude jednotná. Vše necháme vypočítat odborníky tak, aby město na
provoz bytů nemuselo doplácet, ale také aby byty opravdu sloužily svému účelu, tedy
bydlení.

● Klademe důraz na zřetelnost se systémem důrazným na zpětnou vazbu.
Podporujeme výběrová řízení do řídících funkcí s důrazem na odbornost.
Financování škol na základě objektivních kritérií s více jak ročním výhledem.
Posuzování kvality škol podle širšího spektra ukazatelů. Vytvoření systému efektivní
zpětné vazby orientující zřizovatele, školy samé i veřejnost v úrovni výchovy a
vzdělávání.

S okolními obcemi projednáme vznik mikroregionu Železnobrodsko
Po vzoru jiných okolních mikroregionů bychom chtěli v mnoha ohledech spojit síly s
nejbližšími obcemi (Koberovy, Loužnice, Zásada, Pěnčín, Bozkov, Líšný) a vytvořit
samostatný mikroregion, který bude spolupracovat napříč různými tématy a
agendami, které pro nás všechny budou snazší z pozice regionu, než samostatných
obcí. Prověříme i možnost společného žádání o dotace na různé projekty.
Podpoříme příchod potřebných lékařů do města
V současné době zažíváme nedostatek lékařské péče na území města. Maximálně
podpoříme příchod nových lékařů a jiných zdravotnických profesí, kteří by se
věnovali pacientům v Železném Brodě. Poskytneme jim prostory pro ordinaci,
služební byt atd.
Spustíme debatu o posádce MP
Posádka MP v tuto chvíli není dostatečná, je třeba doplnit a zároveň na to sehnat
prostředky, například spojením sil s mikroregionem



● Zavedeme online rozklikávací rozpočet a závěrečné účtování
Každý občan bude moci sledovat jak a kolik město utratilo peněz z rozpočtu, až na
úroveň jednotlivých faktur.

● Podpoříme začínající podnikatele vytvořením podnikatelského inkubátoru
Budeme stát o dotaci pro zavedení tohoto institutu, kde budou dostupní a částečně,
nebo plně dotovaní odborníci v oblasti podnikání, marketingu, financí, účetnictví, atd.

● Povedeme úřady k úspornému hospodaření
Úředníci jsou v dnešním systému přidělování obecních či státních peněz nuceni
vyčerpat celou přidělenou částku, jinak jsou často svým nadřízeným potrestáni,
protože zbytek nevyčerpaných peněz se vrací. Tento systém je podle nás špatný.
Příslušné odbory obce by měly dostat finance na určitý projekt a nevyčerpané peníze
na konci roku převést do rezervního fondu na další období. Úředníci by měli být
vedeni k šetření a kvalitě.

Kultura, turismus a sport

● Vyřešíme Základní uměleckou školu

Budeme usilovat o realizaci rekonstrukce, popřípadě přesunu ZUŠ do jiných,
vyhovujících prostor, aby byli studenti učeni v ideálních prostorách

● Stavba Greenway Jizera na území Železného Brodu
Nemusíme nutně čekat na dovedení Greenway Jizera na okraj našeho území,
můžeme již zpracovat koncepci cyklostezky přes Železný Brod a poté se jen napojit.
Potřebujeme do naší obce přivést turisty a oživit jí.

● Podporujeme fungování kina a divadla
Kino a divadlo je základem městského volnočasového vyžití a my hodláme tyto dvě
instituce města podporovat tak, aby nabízely kvalitní a aktuální obsah a my o ně v
budoucnu nepřišli.

● Budeme pokračovat v podpoře spolků a sportovních organizací
Spolky a sportovní organizace jsou další součást volného času, který máme zájem
podporovat

● Vrátíme zpět vysokou úroveň městských akcí
Pro velké městské akce budeme zvát známe celostátní interprety a přitáhneme tak
návštěvníky z jiných měst. Jarmark chceme zatraktivnit více druhy kulturního vyžití

Vytvoříme prostředí, které jde s dobou a připravuje žáky nejen na dospělost
Nejen ve smyslu materiální vybavenosti, ale především v inovaci výukových forem a metod.
Chceme připravovat děti na budoucnost s důrazem na rozvoj komunikace, kritického
myšlení a spolupráce u žáků i učitelů.


